
Białe Błota, 30.08.2023 r. 

BRG.0002.13.2023 

  

  

Protokół z LXXX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 
30.08.2023 r. w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a. 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 17:09     

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Katarzyna Tomicka   

Protokolant posiedzenia: Łukasz Czyżewski 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia 

rejestrującego obraz i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który 

jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Leszek Niewiarowski 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 



oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka- Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka, sołtysi, mieszkańcy. 

Porządek obrad 

1.     Otwarcie LXXX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie 

oraz stwierdzenie quorum. 

2.     Wybór sekretarza obrad. 

3.     Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4.     Podjęcie uchwał: 

a)     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 

rok 2023, 

b)     w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 

na lata 2023-2039, 

c)     w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.53.2023 Rady Gminy Białe 

Błota z dnia 30 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

5.     Zakończenie obrad LXXX Sesji VIII Kadencji. 

Ad 1. Otwarcie LXXX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie 

oraz stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz  otworzył obrady, powitał 

wszystkich zebranych oraz odczytał informację w zakresie danych osobowych. 

Sprawdzono quorum. 

Ad 2.  Wybór sekretarza obrad. 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Katarzyny Tomickiej.    

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie 

wyboru sekretarza. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad  radnej Katarzyny Tomickiej 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 



 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Tomicka 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Moroz 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Piotr Mądrzyński 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Katarzyna Tomicka. 

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Piotr Mądrzyński 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

 



Ad. 4. Podjęcie uchwał: 

1)Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Białe Błota na rok 2023. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przedstawiła autopoprawki do 

projektu uchwały, które zostały przekazane radnym. (nagranie od 00:04:51 do 

00:12:27). 

Radny Łukasz Wyszomirski  mówił o zakupie sprzętu hydraulicznego dla wozu 

bojowego ścieżka była taka, że pojazd miał być zakupiony razem ze sprzętem, 

został zakupiony pojazd bez sprzętu, teraz został dokupiony sprzęt na kwotę 34 000 

zł, który jest „wsadem” strażaków do całości zakupu. Jest to rodzaj oszczędności na 

poziomie 100 000 zł, o który walczyli strażacy. Pytał, czy jest to potwierdzone. 

(nagranie od 00:12:48 do 00:13:41). 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że OSP uzyskało 

dofinansowanie na nowoczesne służby ratownicze. Porozumienie zawarte jest z 

zarządem wykonawczym Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej, województwa Kujawsko- Pomorskiego i na 

podstawie listy która stanowi załącznik do porozumienia. Został przydzielony 

asortyment w postaci hydraulicznych narzędzi ratowniczych (nagranie od 00:13:42 

do 00:14:42). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek mówiła, że na Komisji Budżetu 

i Finansów dyskutowano na temat wprowadzenia nowego zadania ul. Nizinnej i 

padło zapewnienie, że jest dotacja, a w dokumentach nie ma dotacji. (nagranie od 

00:15:12 do 00:15:30). 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że dofinansowanie 

będzie w przyszłym roku. 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że kwota dofinansowania 

jest na poziomie 458 305 zł i została wprowadzona do WPF na rok 2024. Kwota 

200 000 zł, która jest zaangażowana na rok obecny jest wystarczająca do tego, aby 

pokryć przynajmniej jedną fakturę na samym początku realizacji zadania (nagranie 

od 00:15:42 do 00:16:19). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek pytała, kto wnioskował o 

dofinansowanie, bo tej ulicy w ogóle nie było w budżecie, jest to nie zadanie, nie 

było na to środków. Jest to nowe zadanie na które trzeba znowu dokładać. 

(nagranie od 00:16:19 do 00:16:43). 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że Referat Inwestycji 

zwykle przedstawia listę projektów, które posiada, docelowo wójt wybiera 



inwestycje, które zostają zgłoszone. Jest to najstarszy projekt sprzed 10 lat i 

zasadnym byłoby zrealizowanie starych projektów. (nagranie od 00:16:48 do 

00:17:26). 

Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków Magdalena Sznajder zapytała zastępcę 

wójta czym kieruje się przy wyborze ulic do realizacji inwestycji, podając przykład 

ulicy Myśliwskiej. (nagranie od 00:17:30 do 00:18:20) 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke wyjaśnił, że zostały zdobyte dodatkowe środki na 

realizację inwestycji ulicy Nizinnej. (nagranie od 00:18:30 do 00:19:28) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski powtórzył pytanie czym konkretnie kieruje się wójt przy 

wyborze ulic do realizacji inwestycji?  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke dodał, że w wniosku wskazane były 3 ulice, 

otrzymaliśmy środki na jedną ulicę, dopiero kiedy inne gminy nie realizowały 

zadania środki poszły na kolejne ulice. Dodał także, że realizacja kolejnego etapu 

ulicy Myśliwskiej jest przewidziana na IV kwartał bieżącego roku. (nagranie od 

00:20:40 do 00:21:22) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała czy 

ulica Nizinna będzie przejezdna? Zastępca Wójta Paweł Zuehlke z Kierownik 

Referatu Inwestycji Anną Bromka to ustalą (nagranie od 00:22:17 do 00:23:24) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski pytał, jeżeli kwota dofinansowania na ulicę Nizinną wynosi 

400 tys. zł Jaki jest koszt całej inwestycji? 

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że jest to 972 902,74 wyjaśniła 

też skąd zostały przesunięte środki na tę inwestycję.(nagranie od 00:23:25 do 

00:26:59) 

Radny Zbigniew Moroz dopytywał jeszcze o przejezdność ulicy Nizinnej. 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka dodała, że ulica ma być przejezdna. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski dopytywał, czy część tej drogi jest drogą prywatną. 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka wskazuje, że od ulicy Pieszej do 

ulicy Serwisowej jest to droga przejezdna, jest to ok. 200 m. (nagranie od 00:27:00 

do 00:30:23) 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Sykut poruszył temat ulicy Ptasiej w 

Murowańcu na którą nie ma środków na zrealizowanie całej inwestycji oraz 

przerzucania środków z różnych inwestycji. Kierownik Referatu Inwestycji Anna 



Bromka wyjaśniła, że zaangażowała środki na poziomie 2 750 000 zł co stanowi 

całość kwoty na realizację ulicy Ptasiej. (nagranie od 00:30:27 do 00:37:44) 

Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków Magdalena Sznajder zapytała dlaczego 

ulica Myśliwska na którą mamy projekt i środki została przerzucona na IV kwartał 

bieżącego roku? Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że tak było w 

harmonogramie. Dodał też, że nie realizuje się 2 inwestycji jednocześnie, tylko 

czeka na zakończenie realizacji 1 etapu i dopiero przystępuje się do 2 etapu. 

Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków Magdalena Sznajder dopytała również 

o chodnik na tej ulicy. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka 

odpowiedziała, że pierwotnie chodnik był wpisany do realizacji w 2 etapie, ale ze 

względu na oszczędności udało się częściowo zrealizować go w 1 etapie (nagranie 

od 00:37:45 do 00:42:15) 

Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków Magdalena Sznajder poruszyła sprawę 

ulicy Orzechowej, dlaczego nie przekazywane są środki na ulicę potrzebną dla 

wielu sołectw? Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka wyjaśniła, że na ulicę 

Orzechową został złożony wniosek o dofinansowanie, jeśli zostanie ono otrzymane 

w październiku ruszy przetarg, a zgodnie z warunkami dofinansowania budowa 

będzie mogła rozpocząć się najwcześniej 01.01.2024r. (nagranie od 00:42:15 do 

00:44:20) 

Radny Bronisław Balcerowski wypowiedział się na temat omawianych zmian w 

budżecie. (nagranie od 00:44:20 do 00:46:36)  

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Sykut wrócił do tematu ulicy Ptasiej, pytał o 

rozbiórkę kostki. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka wyjaśniła, że 

fragment drogi trzeba tam przebudować. (nagranie od 00:46:43 do 00:47:15) 

Radna Anna Banaszak wróciła do tematu ulicy Nizinnej, pytała o dokładne jej 

finansowanie. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka wyjaśniła, że środki na 

ten cel są częściowo z dofinansowania i częściowo z budżetu. (nagranie od 

00:47:20 do 00:48:15) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski wypowiedział swoje zdanie o przesuwaniu środków w 

budżecie i pracy urzędników. Pytał o gwarancje, że ulica Orzechowa będzie 

robiona. Zastępca Wójta Paweł Zuehlke zapewnił, że również zależy mu na 

realizacji ulicy Orzechowej, jeżeli nie pozyskamy środków z dofinansowania, 

będziemy starali się pozyskać środki z innych źródeł.  (nagranie od 00:48:26 do 

00:53:44) 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka dodała, że zmiany w budżecie o ulicy Nizinnej były 

przedstawione na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 23.08. (nagranie od 

00:53:45 do 00:54:20) 



Przewodniczący Rady Jacek Grzywacz zapytał jeszcze o inwestycję ulicy 

Sosnowej, zostały tam zdjęte środki 200 000, czy ta inwestycja będzie 

realizowana? Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że jest 

planowana w roku przyszłym i kolejnym, a z racji tego, że trzeba tam wykonać 

projekt przebudowy sieci kanalizacji sanitarnej projekt prawdopodobnie będzie 

wykonany w przyszłym roku. (nagranie od 00:54:25 do 00:57:00) 

Przewodniczący Rady Jacek Grzywacz wypowiedział się o przesuwaniu środków 

w budżecie. (nagranie od 00:57:00 do 00:58:55) 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka zapytała zastępcę wójta 

czy będą zwiększone autobusy do Łochowa i skąd będą na to środki? Sekretarz 

Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że w budżecie została na ten cel zwiększona 

kwota. Wszystkie kursy będą przedłużone do Łochowa. Skarbnik Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska dodała, że to zadanie będzie finansowane ze środków 

zwracanych z funduszu sołeckiego. (nagranie od 00:59:00 do 01:00:26) 

Przewodnicząca Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała o wniosek o 

opiekę muzyczną dla Koła Seniorów „Wrzos”. Sekretarz Gminy Ewa Galicka 

powiedziała, że wniosek jest u niej na biurku. Zastępca Wójta Paweł Zuehlke 

dodał, że jest umówiony na spotkanie z Przewodniczącą Koła „Wrzos” w celu 

omówienia problemu. (nagranie od 01:00:26 do 01:02:06) 

Radna Maria Wolsztyńska pytała czy wrócimy do realizacji końcówki ulicy 

Olchowej, ulicy Żaków i Ezopa? Zapytała również jakie są plany na ulicę Białą i 

Cukrową, do tych inwestycji nie ogłoszono przetargów. Sekretarz Gminy Ewa 

Galicka odpowiedziała, że wniosek został już skierowany do Referatu Zamówień 

Publicznych, w najbliższych dniach będą ogłoszone postępowania na Cukrową i na 

Białą. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka dodała, że środki na realizację 

ulicy Olchowej, Żaków i Ezopa wrzucała 2 krotnie do budżetu. Rada Gminy za 

każdym razem je zdejmowała. (nagranie od 01:02:20 do 01:34:38) 

Radny Krzysztof Michalak pytał o sens zrobienia sesji nadzwyczajnej zamiast 

wczoraj sesji zwyczajnej, gdzie mieszkańcy mogliby uczestniczyć i się 

wypowiedzieć. Przewodniczący Jacek Grzywacz odpowiedział, że sesja 

nadzwyczajna jest zwołana na wniosek Wójta. (nagranie od 01:05:45 do 01:06:48) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski zawnioskował, żeby na te pozycje budżetu które będą 

głosowane nie głosować blokowo tylko pojedynczo. Wypowiedział się także o 

przesuwaniu środków z zakończonej ulicy Borowikowej na ulicę Czereśniową, 

gdyż z tego co słyszał jest zagrożona inwestycja ulicy Orzechowej. Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka dodała, że z końcem października będzie robić 

zmiany na części inwestycji, które zostały zrealizowane, czyli z tych inwestycji 

będzie zdejmować środki i może je przeznaczyć np. na budowę ulicy Orzechowej 



w przypadku jeśli nie otrzymamy dofinansowania. Zastępca Wójta Paweł Zuehlke 

dodał, że jeśli nie będzie dofinansowania to środki na realizację ulicy Orzechowej 

uzyskamy. Ulica Orzechowa wpasowuje się w dofinansowanie i wierzy w to, że 

środki z dofinansowania pozyskamy. (nagranie od 01:06:50 do 01:11:32) 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Sykut odniósł się do wypowiedzi radnego 

Łukasza Wyszomirskiego z prośbą o zgodę na przesunięcie środków z ulicy 

Borowikowej na ulicę Czereśniową, gdzie te środki zostaną wykorzystane. Wyraził 

również prośbę o realizację zaległych inwestycji ulicy Pogodnej, Wczasowej, 

Czereśniowej w nowym budżecie. (nagranie od 01:13:15 do 01:14:15) 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka dodała, że mamy już podpisaną umowę na 

dofinansowanie ulicy Czereśniowej i może warto poczekać i też uzyskać 

dofinansowanie do ulicy Orzechowej. (nagranie od 01:14:44 do 01:15:46) 

Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków Magdalena Sznajder zapytała o 

budowę peronu na drodze ekspresowej, czy ten przystanek będzie wyłączony z 

użytkowania czy będzie przeniesiony? Kierownik Referatu Inwestycji Anna 

Bromka przygotuje odpowiedź na poniedziałek, aby móc poinformować 

mieszkańców na zebraniu wiejskim. (nagranie od 01:16:48 do 01:17:54) 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zapytał radnego Łukasza Wyszomirskiego czy 

wniosek podtrzymuje. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski rezygnuje z wniosku, jego 

wątpliwości zostały wyjaśnione. (nagranie od 01:18:44 do 01:18:56) 

 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie autopoprawek 

zgłoszonych przez Skarbnika Gminy. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla 

Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 



Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota przyjęła autopoprawki Skarbnika Gminy. 

Przewodniczący Rady Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie zmiany 

budżetu gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 

2023,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla 

Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota przyjęła uchwałę Nr RGK.0007.92.2023 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039, 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska wyjaśniła, że do projektu 

złożonego na sesję nadzwyczajną zostały wniesione jedynie autopoprawki w celu 

dostosowania danych Wieloletniej Prognozy Finansowej do danych budżetowych. 

Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia nie zostały wprowadzone żadne zmiany. (nagranie 

od 01:20:20 do 01:22:38) 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zarządził glosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy. 

 

 



Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla 

Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy. 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2039. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla 

Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota przyjęła uchwałę Nr RGK.0007.93.2023 zmieniającą 

uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota na lata 2023 – 2039. 

  

 

 

 



3) w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.53.2023 Rady Gminy Białe Błota z 

dnia 30 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska wnosi tylko o drobną korektę 

uzasadnienia. W uzasadnieniu są Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2022 – 

2034 na lata 2023 – 2039, to jest zgodne z Wieloletnią Prognozą Finansową. Jeżeli 

chodzi o uchwałę została wniesiona zmiana w § 1 punkt 5 Obligacje mogą zostać 

wprowadzone do obrotu na rynku regulowanym. Skarbnik wyjaśniła, że 

wprowadzenie tego zapisu ograniczy koszty obsługi zadłużenia. (nagranie od 

01:24:52 do 01:27:45) 

 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie autopoprawek 

wniesionych przez Skarbnika Gminy w uzasadnieniu do uchwały w akapicie 4 

„wieloletniej prognozie finansowej 2023 – 2039”. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki wniesione przez Skarbnika Gminy w uzasadnieniu do uchwały w 

akapicie 4 "wieloletniej prognozie finansowej 2023-2039". 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla 

Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawki wniesione przez Skarbnika Gminy zostały przyjęte. 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Sykut zadał pytanie do Skarbnik Gminy jak 

wygląda kalkulacja obsługi tych obligacji, czym Państwo się kierowaliście, że na 

taki długi okres wydłużyliśmy spłatę tych należności oraz na czym ma polegać 

rynek równoległy? (nagranie od 01:31:54 do 01:35:56) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła, że wójt złożył projekt 

uchwały, Radni przegłosowali aby tego zapisu nie było. Dzisiaj stoimy tylko przez 



wyborem kosztów emisji obligacji w wysokości 27 mln zł. Najważniejszym 

argumentem na to, aby ten zapis o rynku regulowanym został uchwalony są 

oszczędności na poziomie 1 800 000 zł za obsługę zadłużenia. Rynek regulowany 

nie jest niczym niebezpiecznym, jest przejrzysty, monitorowany, daje gwarancję 

tego, że gmina jest bezpieczna. (nagranie od 01:36:00 do 01:45:49) 

Radny Krzysztof Michalak zadał pytanie jaką mamy promocję w tym, że się tak 

bardzo zadłużamy? Skarbnik Katarzyna Strzygocka - Kowalska wyjaśniła, że 

inwestycje, które są realizowane za te środki przyciągają inwestorów. (nagranie 

01:45:54 do 01:47:00) 

Przewodniczący Jacek Grzywacz dodał, że albo budujemy drogi, realizujemy 

inwestycje albo w ogóle nie budujemy przez 10 lat spłacamy wszystko i nie mamy 

długów. Preferuje branie pieniędzy gdzie się da jeżeli pokryjemy długi, 

zobowiązania dotacjami które dostajemy. Jest za tym, żeby rozwój gminy był. 

(nagranie od 01:47:20 do 01:48:24) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska dodała, że należy spojrzeć 

globalnie. Zadłużenie to potrzeba. Inwestycje przyciągają inwestorów, którzy 

przekazują dochody, podatki. W momencie gdy gmina nie będzie się rozwijała nie 

będzie zainteresowania gminą. To daje wpływy do budżetu, z których można 

realizować zadania bieżące czy inwestycyjne. (nagranie od 01:48:28 do 01:49:31) 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Sykut powiedział, że budżet który w danym 

roku ma deficyt na poziomie 43 mln zł i zadłużenia na koniec roku 93 mln 

rozumie, że musimy brać środki aby wyprzedzać działania. Zapytał ile jeszcze 

takich budżetów możemy skonstruować, żeby deficyt był na poziomie ok 40 mln 

zł? (nagranie od 01:48:25 do 01:50:04) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska odpowiedziała, że deficyt 

kojarzy się z minusem. W tym deficycie w części normatywnej uchwały 

budżetowej jest napisane, że tylko tym minusem czyli zadłużeniem jest 27 mln. 

Pozostałą kwotę deficytu stanowią przychody, czyli środki, które są przekazywane 

przez Rząd z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg lub subwencji, które są przekazywane w grudniu i nie jest w stanie 

żadna gmina tego wydatkować. Ma obowiązek przyjąć to na dochody, a kwota ta 

nie jest wydatkowana to stanowi to kwotę przychodów, która zwiększa deficyt. 

(nagranie od 01:50:07 do 01:51:50) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski wyraził swoje zdanie na temat promocji gminy i 

atrakcyjności gminy dla inwestorów. Czuje niedosyt przy pierwszym 

konstruowaniu tego zadłużenia na bazie obligacji, że nie zbudowaliśmy katalogu 

inwestycji, które te obligacje pokryją. Zapytał także co by było, gdyby 20 lat temu 



wójt wyemitowała obligacje i w tym i przyszłym roku wypadłyby spłaty po 5 mln 

zł. (nagranie od 01:52:00 do 01:56:09) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska odniosła się  do tego, 

wspomniała , że jak objęła stanowisko kwota spłat wcześniej zaciągniętych 

kredytów była na poziomie 10 mln zł, 9 mln zł, 8 mln zł. Wyjaśniła, że to 

zadłużenie spowodował kredyt i to zostało spłaszczone i nie obciąża aż tak 

budżetu. (nagranie od 01:56:14 do 01:56:36)  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski powiedział, że kredyt wzięty na 4 lata jest kredytem, który 

daje się przewidzieć w niedalekiej przyszłości. Chodzi o to, że my fundujemy za 15 

lat spłatę kolejnych obligacji (nagranie od 01:58:35 do) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska dodała, że w załączniku nr 4 

Zadania majątkowe są wymienione zadania sfinansowane lub zaplanowane z 

obligacji. Proponuje szczegółowe zapoznanie się z załącznikiem nr 4. Dodaje, że 

RIO nie uchwaliłaby budżetu i nie przyjęłaby uchwały i nie wydała pozytywnej 

opinii o emisji obligacji jak i o budżecie, gdyby nie były dokładnie wskazane 

inwestycje, które są finansowane. (nagranie od 02:02:20 do 02:04:30) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska wypowiedziała 

się na temat realizacji zadań przez wójta. (nagranie od 02:04:40 do 02:05:08) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski również wypowiedział się o zadaniach realizowanych przez 

Wójta. (nagranie od 02:05:08 do 02:06:28) 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zarządził głosowanie w sprawie zmiany uchwały 

nr RGK.0007.53.2023 Rady Gminy Białe Błota z dnia 30 maja 2023r. w sprawie 

emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.53.2023 Rady Gminy Białe Błota z dnia 

30 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 



Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Anna Banaszek, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński 

Rada Gminy Białe Błota przyjęła uchwałę Nr RGK.0007.94.2023 zmieniającą 

uchwałę Nr RGK.0007.53.2023 Rady Gminy Białe Błota z dnia 30 maja 2023r.  

w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 
 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zasygnalizował problem. Bardzo dużo 

mieszkańców Łochowa, Łochowic zgłasza, że woda jest czarna, zanieczyszczona. 

Prosi zająć się tym, aby doprowadzić do normalnego funkcjonowania. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że 

mieszkańcy Murowańca, Drzewiec sygnalizują, że jest fatalna woda. (nagranie 

02:07:24 do 02:07:57) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska w imieniu Pani 

poseł Ewy Kozaneckiej zaprosiła wszystkich radnych na turniej charytatywny, 

który odbędzie się 3.09. w Łochowie. (nagranie od 02:08:04 do 02:08:38) 

 

 

5. Zakończenie obrad LXXX Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący 

                                                                                                     Rady Gminy Białe Błota 

 

/-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/40579/sesja-rady-w-dniu-30-sierpnia-2023.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

20.09.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy 

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/40579/sesja-rady-w-dniu-30-sierpnia-2023.htm

